
ما هنوز 
امیدوار هستیم

خانه ســینما امســال تصمیم گرفت 
به  جای برگزاری جشــن به شــیوه سنتی، 
روز ملی ســینما را در کنار مردم با حضور 
ســینماگران برگزار کند. این اتفاق رخ داد 
و  برنامه پایانی بزرگداشتی برای «کیومرث 
پوراحمــد» و «داریــوش مهرجویی» بود. 
فرصتی برای آنکــه اتفاقات رخ داده برای 
سینماگران و هنرمندان در دو سال گذشته 
مرور شود. محمدمهدی عسگرپور، رئیس 
هیئت مدیره خانه سینما، گفت: «بعضی از 
همکاران ســینماگر ما هم اعلام کردند به 
دلیل شــرایط اجتماعی سال های گذشته 
امســال حــال و حوصله چندانــی برای 
برگزاری جشن ندارند، ما هم تلاش کردیم 
تا به عنوان یک نهاد صنفی شرایط را برای 
همه ســینماگران فراهم کنیم». عسگرپور 
با اشــاره به نقل قول هایی کــه این مدت 
از مدیران قبلی ســینما شــده، گفت: «در 
این موقعیت اندیشــه در ســینما کم شده 
و عرصه برای کســانی که به دنبال انتقال 
اندیشه هســتند، تنگ شده است». او بیان 
کرد: «نگرانی من از حذف اندیشه در سینما 
است». عسگرپور گفت: «هدف از برگزاری 
پاسداشــت فرهنگی روز ملی ســینما این 
اســت که فراموش نکنیم سینمای ما در 
همین چند سال اخیر از کجا به کجا رسیده 
اســت». او  همچنین یــادی از دو هنرمند 
بزرگ ســینما کــرد که پرونده فوت شــان 

عجیب بود و هنوز هم حل نشده است.
قاتلان در میان ما هستند: در ادامه مراسم 
اختتامیه پاسداشــت فرهنگــی روز ملی 
ســینما، محســن امیریوســفی  درباره روز 
درگذشــت داریوش مهرجویی گفت: «من 
در ســاعت اولیه که خبــر آن جنایت آمد، 
به محمدشــهر رفتم و شــاهد آن فضای 
ســوررئال بودم. یادم هست که در مراسم 
درگذشــت کیارستمی، مهرجویی فریاد زد 
قاتلان در میان ما هســتند. شــاید عده ای 
آن روز خرده گرفتند، ولی انگار او راســت 
می گفت». امیریوســفی ادامه داد: «شش 
مــاه بعد از فــوت کیومــرث پوراحمد آن 
اتفاق عجیب برای مهرجویی و همسرش 
رخ داد، بعد از این دو حادثه ما وارد فضای 
عجیبی شــدیم، حــالا بــا کارگردان هایی 
مواجه هســتیم که از مرز رد می شــوند  یا 
کارگردان هایی که دیگر نخواســتند فیلم 
بســازند، همین وضعیــت را در بازیگران 
هــم داریم، امــروز بازیگرانی هســتند که 
ایــن کارگردان  پرونــده قضائی دارنــد». 
گفــت: «وعده هایی برای حل مشــکلات 
قضائی ســینماگران داده شده اما چندان 
امیدوار نیســتیم. به نظــرم صادقانه ترین 
رفتار در وضعیت موجود را از طرف آقای 
صالحی، وزیر ارشاد، دیدیم که با اکراه این 
مسئولیت را قبول کرد، شاید می دانست که 
نمی گذارند کاری انجام شود، با وجود این 

ما هنوز امیدوار هستیم».
چرا پوراحمد خودکشی کند؟

ابوالحسن داوودی دیگر سینماگری بود 
که ســخن گفت. او با تحسین مهرجویی 
گفــت: «در ایــن زمانــه که لفظ اســتاد 
بی ارزش شــده، داریــوش مهرجویی یک 
اســتاد واقعی بــود». او ادامه داد: «وقتی 
خواســتم به این مراسم بیایم، گمان کردم 
در ازدحام جمعیت انتظار خواهم کشید و 
چهره هــای زیادی را خواهم دید اما چنین 
اتفاقی نیفتاد. امیدوارم با توجه به رویکرد 
افزایش وفاق ملی پیگیری کنیم و متوجه 
شــویم که چرا سینماگران قهر کردند، چرا 
اصلا مــردم قهر کردند و بیشــتر از اینکه 
ایــن ماجرا برای ما مهم باشــد، باید برای 
دولتمردان مهم باشد». ابوالحسن داوودی 
با اشاره به مرگ دو کارگردان سینمای ایران 
گفت: «بهتر است این سؤال را بپرسیم که 
پشت این اتفاقات چه بوده است؟ در پس 
این ظن ها و ســوءظن ها چه چیزی بود و 
نتیجه آن چه شــده اســت؟ بنابراین بهتر 
اســت وضعیت موجود را آسیب شناسی 
کنیــم». او ادامــه داد: «اصــلا تمــام این 
شــک ها را کنــار بگذاریــم و بپذیریم که 
کیومرث پوراحمد خودکشــی کرده است، 
آیا این ماجرا برای خانه سینما جای سؤال 
نیست؟ کسی  که سیر فیلم هایش همگی 
نشان از زندگی و امید دارد، چرا خودکشی 

کرده است؟».
امــا علیرضا حســینی، عضو  ۲۶ پرونده: 
هیئت رئیســه خانــه ســینما، عــلاوه بر 
یادکــردن از این دو کارگردان و ســرانجام 
تلخ شــان  گفــت: «در این یــک هفته  ۱۴ 
برنامــه داشــتیم کــه شــامل رونمایی از 
کتاب و برگــزاری پنل های تخصصی بود. 
در ایــن مدت بیش از دو هــزار خبر درباره 
پاسداشــت فرهنگی روز ملی ســینما از 
طرف رســانه ها منتشــر شــد». او گفت: 
«تعداد ۲۱ پرونده باز از هنرمندان سینمایی 
و پنج پرونده باز از دیگر هنرمندان از طرف 
خانه سینما در حال پیگیری است». خانه 
ســینما با همکاری مراکــز فرهنگی هفته 
پاسداشــت فرهنگی روز ملی سینما را از 
۱۸ تا ۲۶ شــهریور در مراکز فرهنگی شهر

 برگزار کرد.
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جامعه پزشــکی ایران از نظر ارتباطات بین المللی و در مقایسه 
با ســایر جوامع پزشــکی دنیا، مدت هاســت در نوعی محدودیت و 
بن بســت به ســر می برد. تنگنایی که هر روز تنگ تر از دیروز شده در 
نوع خود بی سابقه و بی مانند است. با این همه، تنها توانایی جوامع 
در تطابق و عادت به چارچوب هایشــان است که این محدودیت را 

نادیده و ناملموس می نمایاند.
این جامعه پزشــکی، نه تنهــا نمی تواند پابه پای پیشــرفت های 
دنیا گام بردارد، بلکه آهســته آهسته ســازوکاری اختصاصی برای 
خــود تدارك دیده و به آن عادت می کنــد و آن را منطقی و بدیهی 
می پندارد. هر روز که می گذرد، هرچه بیشتر در بیراهه فرو می رود و 

هر برکه ساکنی را رود و دریا می پندارد.
سال هاســت هر ســفر علمی، یــك مهاجرت اجتماعی شــده 
اســت. اســتخدام بین المللی که بماند! حتی شرکت در کنگره های 
پزشــکی هرچــه محدود و محدودتر شــده! ســهولت تکثیر منابع 
و کتاب هــا به همراه ســرقت مجــاز ملی بدون رعایــت کپی رایت 
باعث شــده جامعه پزشــکی ضرورت کارآموزی عملی و بالینی را 
به فراموشــی بســپارد. ویدئو را برای عمل، متن را برای نســخه و 

حافظه را برای امتحان کافی بداند!
حال آنکه تکثیر غول آسای منابع، ضرورت ارتباط فیزیکی با دنیا 
برای درمان و جســت وجوی منابع را، حتی بیش از پیش ســاخته 

است.
بی تردید بدون ارتباط همه جانبه کشــور با دنیــا، رفع تحریم ها، 

برجــام و عضویــت در اف ای تی اف، این محدودیــت پایان نخواهد 
یافت.

ســؤال این نوشته آن اســت که آیا تا آن زمان، هیچ کاری ممکن 
نیست و باید دست روی دست گذاشت؟

جواب من این اســت که خیر! کارهایی ریز ریز می توان انجام داد 
که خود حتی می توانند زمینه ساز تحول بزرگ باشند:

الف) همــواره در وزارت بهداشــت دســتورالعملی برای ارائه 
تســهیلات شــرکت در کنگره به ارائه دهندگان مقاله وجود داشت. 
می تــوان با نظــارت دقیق تر بر نــوع مقاله و نوع کنگــره با کمك 

انجمن ها این قوانین را احیا کرد و به کار گرفت.
ب) طی بخشی از دوره دستیاری در خارج از کشور با تأیید بخش 
مورد نظر و موافقت دو بخش طبق قوانین پذیرفته شده بوده است. 
می تــوان با نظارت بر این روند، تســهیلاتی قائل شــد و بخش های 

آموزشی را برای اعمال آن تشویق کرد.

ج )فرصــت مطالعاتــی هیئت علمــی همواره وجود داشــته 
و تســهیلاتی بــه آن اختصــاص می یافــت. بعد از موج گســترده 
مهاجرت ها ظاهرا به فراموشــی ســپرده شده اســت و دانشگاه ها 
خــوف عدم بازگشــت هیئت علمــی را دارنــد که واقعــا هم باز 
نخواهنــد گشــت. می توان با تضمین های مناســب مجــددا آن را

تقویت کرد.
د) حضور و رقابت در بازار سلامت در کشورهای منطقه می تواند 

به روزآمدشدن سیستم سلامت کشور کمك کند.
وزارت بهداشــت می تواند با اســتفاده از امکانــات و ارتباطات 
دولتی از حضور جامعه پزشــکی ایران در این کشورها حمایت کند. 
مسئولان وزارت باید تأسیس چنین مؤسساتی را  اگر خوب است، نه 
برای خود! (که مسبوق به سابقه ای است) که برای جامعه پزشکی 

ایران بخواهند!
ه) می توان اســتخدام موقت و دوره ای برای متخصصان ایرانی 
خارج از کشــور و احیانا «خدمت دوگانــه» dual affiliation را به 
رسمیت شناخت و با راهنمایی و تأیید انجمن های علمی از حضور 

موقت این متخصصان بهره برد
و عضویت انجمن ها در مجامع جهانی شــان را باید تســهیل و 

داشتن مسئولیت در این مجامع را تشویق و تحسین کرد.
بی تردیــد اگر اهمیــت ارتبــاط بین المللی در کیفیت سیســتم 
سلامت کشور به درستی شناخته شود، هیچ کدام از موضوعات فوق 

دشوار نخواهند بود.

سلامت در بن بست

آمار دقیق صدســاله ها در ژاپن هم اکنون ۹۵ هزار و ۱۱۹ 
نفر اســت و ۸۳هــزارو ۹۵۸ نفر از آنها زن هســتند. تعداد 
افراد بالای ۶۵ ســال نیز به ۳۶.۲۵ میلیون نفر رســیده که 
ایــن  می دهنــد.  تشــکیل  را  جمعیــت  درصــد   ۲۹.۳
پنجاه وچهارمین سال متوالی است که ژاپن با افزایش افراد 

سالخورده و صدساله روبه رو است.

بخش نامــه تعرفــه اســتفاده از تجهیــزات مراقبــت 
الکترونیکی (پابند الکترونیکی) از سوی رئیس قوه قضائیه 
ابلاغ شد که در آن هزینه هر روز استفاده از پابند الکترونیکی 
برای عموم افراد ۳۰ هزار تومان است. البته این مبلغ برای 
افراد تحت پوشش کمیته امداد و زنان سرپرست خانوار پنج 

هزار تومان در نظر گرفته شده است.

۱۵ نفــر در تصادف اتوبوســی در محور یــزد به طبس 
کشــته و  مجروح شــدند. همه فوت شــدگان  زن هســتند. 
اجســاد ۱۰ نفــر از فوتی هــای واژگونی اتوبوس اســکانیا 
بــه این اداره کل منتقل شــده اســت. ایــن اتوبوس حامل 
۵۲ مســافر بــود. علت حادثه عــدم توجه راننــده به جلو  

بوده است.

۳۰۱۵ هزار۱۰۰
نفرتومانساله

حقوق خوانیحقوق خوانی

ایــن روزها وکلای دادگســتری مصداق مرغی هســتند که در عزا 
و عروســی ذبح می شــوند! اگر نگوییم در همه، در بیشــتر فیلم ها و 
مجموعه های ایرانی و خارجی، هر جا ســخن از وکیل مدافع به میان 
می آیــد، تصویر فردی بــه نمایش درمی آید که با هر دســتاویزی به 
دنبال گرفتن حکــم به نفع موکلش با هدف دریــاف حق الوکاله ای 
کلان اســت. روز یکشــنبه رئیس قوه قضائیه مطلبی درباره بخشی 
از وکلای دادگســتری بیان کردند؛ بــرای رعایت امانت، دیدگاه جناب 
غلامحسین محســنی اژه ای از خبرگزاری «ایســنا» نقل می شود: «... 
برخی وکلا، واقعا پول های زیادی دریافت می کنند؛ یک وکیل فقط در 
یک پرونده، مبلغی را دریافت کــرده که معادل کل حقوق و مزایای 
دریافتی یک قاضی باســابقه (به نرخ روز) از ابتدای تصدی منصب 
قضا توسط او اســت. به عبارت دیگر، یک قاضی با سابقه، با بیش از 
۴۰ ســال ســابقه قضاوت، چنانچه در تمامی این بیش از ۴۰ ســال، 
حقوقــی معادل دریافتی امروز خود را داشــت، با دریافتی آن وکیل 
فقط در یک پرونده برابری می کرد» و در ادامه می افزایند: «یکی دیگر 
از مباحــث مرتبط با امر وکلا، آن اســت که بعضــا یک وکیل  وکالت 
۲۰ الــی ۳۰ پرونده را به طور هم زمان بر عهده می گیرد و این امر گاها 
تجدید وقت های رســیدگی های قضائی در محاکم را سبب می شود 

که همین امر نیز از دلایل اطاله دادرسی هاست».
دو نکته مطرح شده، بازتاب وسیعی در رسانه های رسمی ازجمله 
بخش های مختلف خبری صداوســیما داشــت. به عنوان یک وکیل 
دادگســتری و در مقــام دفاع از خــود، کانــون وکلا و حرفه وکالت، 
توضیحــی کوتاه بیان می کنم. نخســت، موضــوع «حق الوکاله»: در 
نظــام حقوقی ایران کــه پیش و پس از انقلاب برگرفته از شــریعت 
اســلام بوده اســت، طرفین هر قــراردادی از جمله قــرارداد وکالت 
(یعنی وکیــل و موکل) می تواننــد در مورد میــزان حق الزحمه (یا 
حق الوکالــه) توافــق کننــد. بهترین مســتند، مــاده ۱۰ قانون مدنی 
اســت: «قراردادهای خصوصی نســبت به کســانی که آن را منعقد 
نموده انــد در صورتی که مخالف صریح قانون نباشــد نافذ اســت». 
همچنین بر اســاس مــاده ۲ «آیین نامه تعرفــه حق الوکاله و هزینه 

ســفر وکلای دادگســتری» (مصــوب ۲۸ اســفند ۱۳۹۸ رئیس قوه 
قضائیه): «قــرارداد حق الوکاله بین وکیل و موکل معتبر اســت. در 
صورتــی که قراردادی درخصوص حق الوکاله در بین نباشــد، تعیین 
حق الوکالــه در مورد وکیــل و موکل، محکوم علیه، مالیات و ســهم 
کانــون، صندوق و ســهم مرکز بر اســاس این تعرفــه خواهد بود. 
چنانچــه میــزان حق الوکاله در قرارداد کمتــر از تعرفه موضوع این 
آیین نامه باشــد، در مورد محکوم علیه مبلغ کمتر ملاک اســت». در 
نتیجــه همه چیز تابع توافق بوده و ســقفی بــرای حق الزحمه وکلا 
تعیین نشده است. البته اگر رئیس قوه قضائیه مخالف نامحدودبودن 
میزان حق الوکاله هســتند، به عنوان مقــام تصویب کننده آیین نامه، 
حق اصلاح یا بازنگری را دارند، امــا تا آن زمان، همین قواعد معتبر 

خواهد بود.
دوم، نقش وکلای پرکار در اطاله دادرسی: فرموده اند «یک وکیل، 
وکالت ۲۰ الی ۳۰ پرونــده را به طور هم زمان بر عهده می گیرد و این 
امر گاها تجدید وقت های رســیدگی های قضائی در محاکم را سبب 
می شــود». البته در بخش خبری ساعت ۱۲ شبکه سیما این گفته ها 
نیز پخش شــد: «در این مــوارد وکیل از دادگاه درخواســت تعویق 
جلســه را می کند و با تجدید جلســه، اطاله دادرسی رخ می دهد». 
اول اینکه تعداد پرونده وکلای فعال بیش از ۲۰ یا ۳۰ مورد است، به 
این دلیل که فرایند رسیدگی به هر پرونده ای ماه ها و سال ها به طول 
می انجامد و با پذیرش پرونده های جدید، تعداد کارها بیشتر می شود 

که خیلی عادی اســت. اما در مورد تعویق جلســه به دلیل تقاضای 
وکیل، متن مربوطه یعنی ماده ۹۹ «قانون آیین دادرســی دادگاه های 
عمومــی و انقــلاب در امور مدنی» (۱۳۷۹) نقل می شــود: «دادگاه 
می تواند جلســه دادرسی را به درخواســت و رضایت اصحاب دعوا 
فقط برای یک بار به تأخیر بیندازد». پس: اولا، نیاز نیســت متقاضی 
حتما وکیل دادگســتری باشد و همه اشخاص حق چنین درخواستی 
دارند؛ ثانیا، هر دو طرف باید درخواســت دهند و با درخواست وکیل 
یکی از طرفین ممکن نیســت؛ ثالثا، دادگاه تکلیفی ندارد و مختار به 
قبول یا رد تأخیر جلسه خواهد بود؛ و رابعا، این تقاضا را تنها یک بار 
می توان طرح کرد. پس روشــن شــد که قاضی دادگاه با درخواست 
یک وکیل به دلیل داشــتن تعداد زیاد پرونده، جلســه رسیدگی را به 

تأخیر نمی اندازد.
بهتر اســت یک بار برای همیشه موضوع حق الوکاله روشن شود: 
هر شهروندی که نیاز به مشاوره حقوقی یا وکیل دادگستری دارد، اگر 
تمکن مالی دارد، به مشــاور یا وکیل مورد نظر خود مراجعه خواهد 
کــرد. در صورتی که شــهروندی توانایی مالی نداشــته باشــد، برای 
گرفتن مشــاوره رایگان می تواند به اتاق معاضدت قضائی مستقر در 
مجتمع های قضائی سراســر کشــور مراجعه کند که وکلای پایه یک 
روزانــه حضور دارند و آماده ارائه خدمات قضائی هســتند. در مورد 
شهروندانی که توانایی پرداخت حق الوکاله را ندارند، اداره معاضدت 
قضائی کانون وکلای دادگستری به این عزیزان وکیل معرفی می کند 
تــا مجانی کار آنــان را در دادگســتری بــه انجام رســاند. این حق 
شهروندان و تکلیف دولت در اصل ۳۵ قانون اساسی پیش بینی شده 
و وکلای دادگســتری با افتخار و به شــکل افتخاری در هر ســال سه 
پرونده را به انجام می رســانند. حتی در صنف پزشــکی که موضوع 
«جان» مطرح اســت و نه «مــال»، خدمات رایگان داده نمی شــود. 
حالا که فضای عمومی کشــور به سمت وفاق ملی رفته و در بررسی 
صلاحیت نامزدهای انتخابات کانون وکلا  کمتر ســخت گیری شــده 
است، این سخنان دور از انتظار بود. فراموش نکنیم «فرشته» عدالت 

دو بال دارد.

در حاشیه سخنان رئیس دستگاه قضا
یاری داشتیم ما ز یاران چشم 

پیچیدگی  های سند تعهدات 
دوره دستیاری پزشکی

ماهیت سند تعهد دوره دســتیاری پیچیدگی 
خاصی ندارد. قضیه از این قرار اســت که پس 
از گذراندن آزمون دستیاری تخصص و قبولی در یکی 
از رشــته های تخصصی پزشــکی، لازمه ثبت نام در 
دانشــگاه مربوطه، تنظیم و تنفیذ سندی است که به 
موجب آن پزشک پذیرفته شــده در آن رشته، متعهد 
می شود تا پس از پایان دوران آموزش تخصص خود، 
مدت معینی را در اختیار وزارت بهداشــت باشــد و 
طبق تقســیم بندی در یکی از مناطق کشور به عنوان 
متخصــص طرحی خدمت کند. تــا دهه ها، از لحاظ 
عرفــی و قانونی، اغلب پزشــکان با این ســند تعهد 
مشکلی نداشته اند و بدون حاشیه با حضور دو ضامن 
در دفتر اســناد رســمی، این ســند را مهــر و امضا  و 
تحصیــل خود را آغــاز می کردند. بــا کاهش درآمد 
پزشکان طرحی طی شش سال اخیر و تأخیر غیرقابل 
قبول پرداخت دســتمزد این پزشــکان در دو ســال 
گذشــته، به مرور جزئیات این ســند مــورد نقد قرار 
گرفت و چرایی آن زیر سؤال رفت. از طرف دیگر، طی 
دهه ها افراد زیادی پای این ســند را امضا کردند ولی 
در عمــل یک روز هم طرح نرفتنــد و از تهران خارج 
نشدند. ناتوانی یا عدم اراده تیم حقوقی وزارت در این 
سال ها برای به اجرا گذاشتن اسناد افراد غایب، موج 
بی اعتمــادی را  بین پزشــکان و مــوج بدبینی را  بین 
مســئولان به وجــود آورد و نتیجه آن، عــدم تمایل 
پزشــکان برای امضای این تعهدات و البته سخت و 
سخت ترشدن متن سند و تعهدات متخصص آینده از 
طرف وزارت شد. تا جایی که در نسخ جدید این سند، 
جملات به کار رفته درباره تعهدات پزشــکان ترسناک 
شــده، صحبتی از تعهدات طرف دیگر ســند، یعنی 
وزارت بهداشت نشده، شرایط ضامنین سخت تر شده 
و مــوارد جایگزین مثــل گروگذاری اســناد ملکی و 
امضای ســفته و... شــمایل این ســند را غیرصنفی و 

نقدبرانگیز کرده است.
 در حال حاضر و پس از گذشــت سال ها از عمر و 
تکوین این سند، چالش اصلی این است که بسیاری 
از پزشکان جوان اساسا بضاعت و استطاعت امضای 
این ســند را ندارنــد  و کاهش درآمــد متخصصان 
و گســترش پزشک ســتیزی در رســانه های جمعی، 
پیداکــردن ضامن بــرای این تعهد را ســخت کرده 
اســت؛ تا جایی که متن حقوقی و ســنگین این سند 
گاهی پدر و مادر پزشک را هم برای قبول تضمین و 
تعهد می ترساند. علی رغم صحبت هایی که در مورد 
تسهیل شــرایط می شــود،  باید آگاه باشیم که آنچه 
در رســانه ها بیان می شــود شــاید با آنچه در عمل 
اتفاق می افتد فاصله داشته باشد. مثلا دستور برای 
تسهیل ثبت نام دستیاران پشت میکروفن، هرگز برای 
دانشــگاه ها ضمانت اجرائی نمی شــود و آنها تابع 
دســتورالعمل ها و بخش نامه های رســمی هستند. 
یا مثلا افزایش حقوق دســتیاران صرفــا با تیتر یک 
روزنامه عملی نمی شود و دانشگاه هایی که حقوق 
پرســتاران را نمی دهنــد، چگونه زیر بــار پرداخت 
حقوق دانشــجوهایی می روند که به شــکل سنتی 
نقش بازوی کارگری بیمارســتان ها را داشته اند، نه 

نقش یک فرد محق و دارای مطالبه. 
اینکــه در کوتاه مــدت چــه خواهــد شــد مهم 
نیســت؛ مهم آن است که به دوره دستیاری و طرح 
متخصصان نگاهی جدید شود، مشکلات آن ریشه ای 
بررسی شود، علت عدم استقبال پزشکان از تحصیل 
در دوره تخصص مشخص شود، نگرانی های جامعه 
متخصصان بخش های دولتی و وضعیت نامناسب 
معیشــتی و شــغلی پزشــکان طرحی به چشم آید 
و نهایتا وضعیت پزشــکانی که بــه این تعهدات در 
سال های گذشته عمل نکرده اند، مشخص شود و با 
حذف تبعیض های انجام شــده اعتماد نسل جوان، 

متعهد و علاقه مند به خدمت افزایش یابد.

نقد هفته
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امیر عربی


